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Szabó Imre
környezetvédelmi és vízügyi miniszterhez.

Tisztelt Miniszter Úr!

Magyarországnak összesen 28,2 milliárd forintos bevétele származott 2008-ban a Belgiumna k
és Spanyolországnak értékesített, mintegy 8 millió tonna károsanyag-kibocsátásnak megfelel ő
kvóta értékesítéséből .

Magyarország - a kiotói-jegyzőkönyv aláírásával - vállalta, hogy a
kvótakereskedelemből befolyt összeget kizárólag éghajlatvédelmi beruházásokra fordítja.

Elemzők korábbi számításai szerint Magyarország 2008-2012 között 270-350 milliár d
forint bevételre számíthat a Kiotóban szabályozott kereskedelemb ől, míg az Európai Unió
hasonló rendszere további 250-1 000 milliárd forintos forrást jelenthet az országnak 2013 -
2020 között.

A kvóta értékesítéséből származó bevételek felhasználásának halogatással, vagy ne m
megfelelő módon való felhasználásával veszélybe kerülhetnek Magyarország jöv őbeni kvóta-
eladási lehetőségei .

Ez hiteltelenné teheti Magyarországot a nemzetközi szén-dioxid kvóta piacon :
megkötött szerződésekben vállaltuk, hogy a bevételt mérhető zöldberuházásokra fordítjuk .

A kvótakereskedelem bevezetésének elsődleges célja a klímavédelem, és ezen
keresztül a vállalkozásösztönzés és a munkahelyteremtés . Az energiahatékonyság i
beruházásokkal ezen felül nagymértékben csökkenthető az ország energiafügg ősége és a
lakosság energiafelhasználása .

A jogszabályok alapján ráadásul a szén-dioxid-kvóta kereskedelméb ől származó
bevételt kizárólag olyan beruházásokra lehet költeni, amelyekre még nem szerepelt forrás a
költségvetésben .

Az energiahatékonysági beruházások a Zöld Beruházási Rendszeren belül jelent ős
késlekedéssel, de elindulni látszanak, pl . az új panelprogram tekintetében . A klímavédelem,
környezeti fenntarthatóság keretein belül történő vállalkozásösztönzés és a
munkahelyteremtés területén viszont semmilyen el őrehaladás nem történt . A Magyarországra
is begyűrűzött globális pénzügyi-gazdasági válság idején a források felhasználása a
munkahelyteremtésben a leghatékonyabb és legcélszer űbb .

Kérem továbbá Tisztelt Miniszter Urat, hogy támogassa a széndioxid kvóták
értékesítéséből származó források legfontosabb felhasználási lehetőségeit : a

HELYBEN

Tisztelt Elnök Úr!

„Kérdések a szén-dioxid kvóták értékesítéséből származó források felhasználásáról ”
címmel a Házszabály 91 . §-a alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani



munkahelyteremtést, a vállalkozásösztönzést és a zöld beruházásokat célzó komple x
programok kidolgozását és végrehajtását elsősorban a hátrányos helyzetű térségekben .

Kérdezem tehát Miniszter Urat :

Milyen lépések történtek a gazdasági fellendülést szolgáló forrás felhasználásban ?
Milyen további pályázati lehetőségeket hirdet meg a szaktárca a Zöld Beruházás i
Rendszeren (ZBR) keresztül, és mikor ?
Hol lehet pályázni a ZBR keretében már kiírt pályázatokra?
Milyen pályázati lehetőségeket hirdet meg a szaktárca a kvótaeladásból befolyt
összegre?
Hol lehet pályázni a kvótaeladásból befolyt összegre kiírt pályázatokra ?

Várom válaszát !

Budapest, 2009. november 25 .

Kékkői Zo t
országgyűlési képviselő
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